

周竹,李小昱,李培武,高云,展慧,刘洁.基于GA-LSSVM和近红外傅里叶变换的霉变板栗识别[J].农业工程学报,2011,27(3):331-335

基于GA-LSSVM和近红外傅里叶变换的霉变板栗识别

Near-infrared spectral detection of moldy chestnut based on GA-LSSVM and FFT

投稿时间: 5/7/2010 最后修改时间: 7/7/2010

中文关键词: [遗传算法 \(GA\)](#) [识别](#) [傅里叶变换](#) [板栗](#) [近红外光谱](#) [最小二乘支持向量机 \(LSSVM\)](#)

英文关键词: [genetic algorithms \(GA\)](#) [identification](#) [Fourier Transforms](#) [chestnut](#) [near infrared spectroscopy](#) [least squares support vector machine \(LSSVM\)](#)

基金项目: 高等学校博士学科点专项科研基金 (20090146110018)

作者	单位
周竹	1. 华中农业大学工学院, 武汉 430070
李小昱	1. 华中农业大学工学院, 武汉 430070
李培武	2. 中国农业科学院武汉油料作物研究所, 武汉 430062
高云	1. 华中农业大学工学院, 武汉 430070
展慧	1. 华中农业大学工学院, 武汉 430070
刘洁	1. 华中农业大学工学院, 武汉 430070

摘要点击次数: 593

全文下载次数: 263

中文摘要:

为克服板栗近红外光谱变量多、共线性强等缺点, 该文对标准正态变量变换预处理后的板栗近红外光谱进行傅里叶变换, 并用不同方法建模, 提高识别精度。采用试探法提取近红外光谱傅里叶系数, 建立了基于最小二乘支持向量机分类器的霉变板栗识别模型。当提取前35点傅里叶系数时, 板栗的平均识别正确率为93.56%; 构造GA-LSSVM算法, 建立的霉变板栗识别模型所用傅里叶系数减少为13点, 对测试集中合格板栗、表面霉变板栗和内部霉变板栗的平均识别正确率分别为95.89%、100%和98.25%, 板栗的总体平均识别正确率提高到97.54%。为霉变板栗的识别提供了快速鉴别分析方法。

英文摘要:

To overcome the shortage of massive data and multi colinearity in near infrared spectroscopy analysis, Fourier transform was employed on chestnut NIR spectra which was preprocessed with standard normal variate (SNV), and different modeling methods were utilized to improve recognition accuracy. Fourier coefficients were extracted from NIR spectra through trial method, and then discrimination models of moldy chestnuts were established based on least squares support vector machine (LSSVM). The highest mean accurate recognition rate of 93.56% was obtained when the first 35 Fourier coefficients were selected, and a hybrid algorithm, GA-LSSVM was developed and used to optimize the number of Fourier coefficients. As a result, the number of Fourier coefficients used for building recognition models was successfully reduced to 13, while the mean accurate recognition rate was raised to 97.54% and the discriminating rates of qualified chestnut, surface moldy chestnut and internal moldy chestnut were 95.89%, 100% and 98.25% for prediction, respectively. It is suggested that near infrared spectroscopy coupled with Fourier transform and GA-LSSVM methods can be used for rapid detection of moldy chestnut.

[查看全文](#) [下载PDF阅读器](#)

关闭

您是第3172583位访问者

主办单位: 单位地址: 北京朝阳区麦子店街41号

服务热线: 010-65929451 传真: 010-65929451 邮编: 100125 Email: tcsae@tcsae.org
本系统由北京勤云科技发展有限公司设计